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Referat fællesmøde skolebestyrelsen og SFO forældreråd 

 

Tid:  Den 21. januar 19.00 – 21.00  

Sted:  Gammelgaardsskolen, personalerummet 

Mødeleder: Louise Enevoldsen 

 

Deltagere: 

Morten Skrubbeltrang – forældrevalgt 

Louise Enevoldsen – forældrevalgt 

Maria Molke Rediin – forældrevalgt 

Jonas Karmark Ibsen - forældrevalgt 

Henriette Schou Hansen – forældrevalgt 

Kathrine Melchiorsen – forældrevalgt 

Anders Mygind – forældrevalgt suppleant 

Jens Kjølby – medarbejderrepræsentant 

Ane-Stine Juel Korsgaard – medarbejderrepræsentant 
Susanne Schmidt – SFO-forældreråd 
Sarah Skov – SFO-forældreråd 
Ane Kathrine Huniche Arlander – SFO-forældreråd 
Mia Hauge Dollerup– SFO-forældreråd 
Camilla Gaarsdal Uhrbrand – SFO-forældreråd 
Annette Vibeke Sørensen - pædagog i Æblet + SFO-forældreråd 
Linda Ludvigsen - pædagog i Pæren + SFO-forældreråd 

 

Susanne Broe Laursen – skoleleder   

Anna Margrethe Østergaard – viceskoleleder + pædagogisk leder 4.-6. klasse 

Patrick Fyring Fjord – pædagogisk leder 2.-3. klasse + Pæren 

Niels Dalgaard Jørgensen – pædagogisk leder 0.-1. klasse + Æblet 

 

Iris Karenardottir-Svenningsen 8.e - elevrepræsentant  

Vilfred Mølgaard Good 8.d - elevrådsrepræsentant 

 

Afbud:  

Stinne N. Løvind – forældrevalgt 
Tune D. Petersen – SFO-forældreråd 

Thor Ibsen Gyldenløve 8.b - elevrepræsentant 

 

 

O= Orientering, B= Beslutning, D = Drøftelse 

 

Punkt 1-4 er faste punkter 
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(kl. 19.00) 1.  Godkendelse af dagsordenen (B) 

 Godkendt 

 

(kl. 19.05) 2.  Godkendelse af referat (Bilag – se skolens hjemmeside) 

 Godkendt 

 

(kl. 19.10) 3. Meddelelser (O) 

Hjemmeundervisning ifb. med skolefravær  

Vi har fokus på skolefravær. Hvis en elev har et massivt fravær, kan det skyldes sygdom eller 

andet, og her tilbyder vi hjemmeundervisning. Skolen bruger mellem ½-1 lærerstilling årligt på 

det. 

 

Tilbagemelding på tilgang (frit skolevalg) 

Vi har en ret stor tilgang til Gammelgaardsskolen; både ved skolestart og senere i 

skoleforløbet. Det påvirker vores klassefællesskaber, og det arbejder vi aktivt med. I dette 

skoleår er der udmeldt 13 elever pga. flytning, privatskole mm. Der er indmeldt 32 elever: tre 

elever på 0. årgang, 10 elever på 1. – 3. årgang, otte elever på 4. – 6. årgang samt 11 elever på 

7. – 9. årgang. Skolen arbejder med, hvordan vi tager godt imod nye elever og forældre, og vi 

taler med nye forældre om et reflekteret skolevalg.  

 

Arbejdspladsvurdering (APV) 

I efteråret 2024 besvarede alle medarbejdere en APV. Vi glæder os over, at der gode 

relationer mellem medarbejdere samt mellem medarbejdere og ledelse. Derudover oplever 

mange medarbejdere, at der er en god rolleklarhed og tydelighed omkring forventninger og 

ansvar i arbejdsopgaverne. 

Vi har fokus på to områder, som vi udarbejder handleplan for: Følelsesmæssige høje krav i 

arbejdet samt Arbejdstempo og - mængde, hvilket er indsatsområder, alle folkeskoler i Aarhus 

Kommune arbejder med. 

Den samlede APV er blevet præsenteret på et lærermøde 21/1 og til personalemøde i SFOen 

22/1. Den fysiske APV bliver taget op på kommende møder. 

 

Vandringsstatistik 2024 

Stiften har lavet en rangliste over tilvalg af folkeskolerne i Aarhus Kommune. Vi er den 13. 

mest valgte skole blandt distriktsforældrene, og 76 % af vores distriktselever går her på 

skolen. Det er vi glade for. 

 

Musical 

6. årgang er i fuld gang med at øve årets musical; Anni. I uge 5 er der forestillinger for alle 

elever og 6. årgangs forældre onsdag og torsdag aften. 

 

(kl. 19.25) 4. Nyt fra elevrådet (O) 

Elevrådet er i gang med at planlægge præmien til de elever, der vandt julekonkurrencen. 
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(kl. 19.35) 5. Status/tilbagemelding fra sidste års fællesmøde vedr. SFO og ferier v. Niels og                   

Patrick 

 Patrick og Niels fortalte om de nye indsatser, SFOen har arbejdet med på baggrund af sidste 

års fællesmøde. De takker for inputs og er stolte af den udvikling, der er sket.   

 

Ensartethed i SFOen 

• Kvartalsplanlægning: ensretning af dagsorden, fremgangsmåde, navne på aktiviteter 

(highlights) 

• Ugeplan: ensretning af design af ugeplan (planlægningsværktøj), navne på funktioner 

• Opsøgende indsats: Projekt fra Pæren videreføres til Æblet 

 

Ferier 

• Brug af Pæren 

• Ferieholdet mødes i god tid inden og planlægger indholdet 

• Overblik over aktiviteter sendes hjem til forældrene inden ferien 

 

Komme-gå 

Et stort antal børn blev ikke krydset ud, hvilket medførte et stort tidsforbrug for 

pædagogerne. Nyt projekt med Innovationsmotoren ”Tjek ud Knud” har virkelig båret frugt. 

Børnene har været involveret og engageret, og der er langt flere børn, der husker at krydse sig 

ud. 

 

Oplæg udefra 

Der var inviteret til oplæg med Søren Østergaard den 22. februar 2024, hvor der var omkring 

80 deltagere. SFO-rådet har besluttet at holde en pause med oplæg udefra. 

 

(kl. 20.00) 6. Tema: Morgentrafik og sikker skolevej omkring Gammelgaardsskolen (bilag: link) 

                    Oplæg + gruppedrøftelser 

Kathrine og Louise gennemgik de seneste års indsatser omkring morgentrafik og sikker 

skolevej. Derudover har de en uge observeret morgentrafikken på Carit Etlars Vej og talt antal 

biler i tyve minutter op til skolestart kl. 7.55. I gennemsnit kommer der 168 biler i dette 

tidsrum. 

 

Gruppearbejde med fokus på det, der virker og som vi skal fastholde: 

• Kys og kør – hvis reglerne overholdes og man kører helt frem 

• Skolepatrulje 

• Skolebestyrelsen kommer på besøg til forældremøder og informerer om trafikreglerne 

• Skolelederen fortæller om det 

• Vedholdende fokus på info 

• Særskilt parkeringsplads til personale 

• Tanken om Kys og kør 

• Gågrupper 

• Ensretning af Carit Etlars Vej 
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• Forholdsvis ny fodgængerfelt ved Haslevej/Klokkerbakken 

• Cykelparkering flere steder rundet om skolen 

• Ladcykelparkering 

• Farten på vejene er sænket til 40 km 

• Stier gennem kolonihaverne for de gående 
• Parkerings forbud pga. halbyggeri 

• Det nye fodgængerfelt midt på Carit Etlars Vej 

• Gåture med klassen i nærområdet – hvor bor klassekammeraterne 

• Besøg af trafikbetjent om morgenen 

• Skolebestyrelsen var skolepatrulje i den første skoleuge i august til 6. årg. var klar 

• Når børnene bliver sat af og forældrene ikke følger barnet ind 

• Gåprøve i børnehaveklasse 

• At man møder lidt tidligere 

• Projekt ”Vi cykler i skole” med belønning 

 

Gruppearbejde med fokus på det, der ikke fungerer og gode ideer til nye indsatser: 

• Mere lys i krydset ved C. A. Thyregods Vej og Gammelgårdsvej 

• Obligatorisk forældreprøve, hvor eleverne underviser deres forældre 

• Vi afskaffer de få parkeringspladser på Carit Etlars Vej 

• Et kort over området til nye forældre: her kan du parkere og plads til afsætning (evt. i 

forbindelse med åbning af den nye hal) 

• Efter gåprøven opfordrer skolen forældrene til at lave gågrupper 

• Flere afsætningspladser fx sætte børn af ved Kvickly eller ved kolonihaven for at få en 

mere sikker skolevej på gåben 

• Flere steder med Kys og kør 

• Autoriseret konsulent til at kigge på Carit Etlars Vej – det er meget komplekst 

• Kan vi bruge brandvejen til en markeret cykelrute? 

• Stopforbud på hele Carit Etlars Vej alle hverdage kl. 7.00 – 9.00 

• Få asfalt helt ud til kantstenen ved helleanlæget  

• Drop-in/ indflyvningstid i klasserne - uden det koster en masse ressourcer 

• Cykelsti på Klokkervej 

• Mere visuel afgrænsning af cykelbane, bilbane og fortov på Carit Etlars Vej (som på 

Åby Skole) 

• ”Hjertezone” omkring skolen i rush hour  

• Mere lys på ved indkørslen til personaleparkering 

• Udvikle gåbusser 

• Differentieret mødetid for de forskellige årgange 

• Kortlægning af, hvor problemerne er størst 

• Mulighed for parkering af ladcykler i skolegården om morgenen 

• Skabe den gode kultur blandt forældrene 
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Opsamling 

Der er masser af energi i de nye ideer, og meget vi skal bevare. Der er brug for endnu 

flere tiltag, og det skal vi i dialog med kommunen om.  

Derudover er der praktiske tiltag, som vi selv kan gå i gang med fx tegne og fortælle, hvor 

man kan parkere og en tydeligere kommunikation til forældrene.  

Der nedsættes et udvalg bestående af Kathrine og Susanne. Andre overvejer, om man 

kender nogle forældre, der kan sidde i trafikudvalget.  Kathrine og Susanne beskriver 

opgaven og prioriterer nogle tiltag, som vi arbejder videre med.  

 

(kl. 20.50) 7. Evt. + punkter til de næste møder 

Mødet d. 19/6 udvides til kl. 17-21 med plads til en udviklingsdebat. 

 

 Punkter til kommende skolebestyrelsesmøder 

• Skoleåret 25/26 – Lektionsfordelingsplan m.m. 

• Meddelelsesbogen 

• Karakterer 

 

 

Ansættelsesudvalg: Stinne, Morten, Henriette og Jonas 

Trafikudvalg: Kathrine, Susanne 

Elevadfærd og voksenpraksis: Jens, Henriette, Jonas + Susanne 
 

 


